
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 14. september 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 810
Vil ministeren udarbejde en redegørelse om det igangværende byggeri på Lynfrostgrun-
den i Nyborg og byggeriets overensstemmelse med dansk lovgivning indenfor ministe-
rens resort samt vedr. arbejdsmiljø og befolkningens sundhed, og vil ministeren redegøre 
for, om sagen giver anledning til overvejelser om lovændringer eller ændring af vejlednin-
ger m.v.? Ministeren bedes herunder besvarelse følgende spørgsmål:
1. Vil ministeren stoppe byggeaktiviteterne på Lynfrostgrunden, indtil følgende er afklaret:
• Lovligheden af byggeriet og hvorvidt der har været hændelser siden byggeriets start, 
som har givet anledning til klager, eller/og som er i strid med dansk lovgivning og eventu-
elt de bestemmelser som Nyborg har fastlagt for byggeriet.
• Ny vejledning vedr. blandingszoner og afklaring af permanente og foreløbige blandings-
zoners lovlighed i forhold til forpligtelser i Vandrammedirektivet og andre miljødirektiver. 
Der henvises til, at udsivning af miljøfarlige stoffer til Storebælt ikke anses for et problem 
af regionen, da der sker en stor fortynding af stofferne i en blandingszone i havvand 
af ukendt størrelse, og til at den ufortyndede forurening af sedimentet må antages at 
overskride miljøkvalitetskrav til sedimentet.
• Om der er forhold, der gør, at regionen bør overveje at genoptage sagen med henblik 
på en oprydningsindsats og dermed definere Lynfrost-forureningen som en ny generati-
onsforurening.
2. Vil ministeren foranledige, at der udarbejdes en VVM for projektet, og at der foretages 
feltundersøgelser til verificering af regionens og kommunens teoretiske overvejelser vedr. 
forurening af vandmiljøet i Storebælt, herunder forureningsniveau i sediment, havvand og 
biota og dermed også, hvorvidt Danmark er forpligtet til at standse forureningen?
3. Er der i det igangværende byggearbejde fundet nye forureninger eller ved gravning 
eller pilotering blotlagt hotspots, som ville kunne være fjernet, således at evt. fremtidige 
afværgeforanstaltninger ikke fordyres eller umuliggøres?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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